
Besluitenlijst Commissievergadering Bestuur en middelen
Datum 17-06-2020
Tijd 19:30 - 21:10
Locatie Raadzaal
Voorzitter de heer L. Linssen
Toelichting Geen publiek i.v.m. maatregelen coronavirus
Aanwezig

Afwezig met 
kennisgeving

SV:      
RO:      
CDA:    
D66: 
VVD:
PAL:  

LS:  

M. Graef, 
G. Teeuwen 
M. Schreurs
J. van Beek      
J. Vissers
H. Meewis

R. Verheul

Aanwezige 
portefeuillehouders

P. Verlinden, M. Janssen en S. Backus 

Overige aanwezige 
raadsleden/commissieleden

geen

Ambtelijke ondersteuning S. van Ham, I. Hoogervorst, L. Jeurninck, L. van der 
Linden en C. Geraads.

Deelname derden Geen
Insprekers Er is geen gebruik gemaakt van het schriftelijk 

inspreken
Publieke tribune  -- personen
Pers M. Suilen (de Limburger)
Commissiegriffier J. Lommen

1 Opening
De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur, heet iedereen van harte 
welkom en maakt melding van de afwezigheid van de heer Verheul (LS)

2 Vaststellen agenda
De agenda wordt conform het voorliggende concept vastgesteld.
Agendapunt 7a, waarvoor een de-agenderingsverzoek van de fractie D66 is 
binnengekomen wordt in die zin gehonoreerd dat de commissie de 
beantwoording van de schriftelijk ingediende raadsvragen afwacht. 
Daarnaast zal het college binnenkort met een notitie over dit onderwerp 
naar de commissie komen. 

3 Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering
Het verslag van de vergadering van de commissie van 4 maart 2020 wordt 
conform voorliggend concept vastgesteld.

4 (Alleen schriftelijk) Spreekrecht niet-commissieleden
Er was voor deze vergadering alleen de mogelijkheid om vooraf schriftelijk 
een inspreekreactie in te sturen. Hiervan is geen gebruik gemaakt.

5 Presentatie en thema's
Er is alleen een presentatie bij agendapunt 6.b de 1e Rarap 2020.

6 Raadsvoorstellen
6.a Jaarstukken 2019

De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om het raadsvoorstel 
in de raadsvergadering van 30 juni 2020 te bespreken.
Voorafgaande aan de commissievergadering zijn er al vragen gesteld, die 
alle zijn beantwoord. Deze zijn toegevoegd aan de stukken. Naar aanleiding 
van de beantwoorden zijn er nog enkele vragen:
De heer Meewis (PAL) vraagt of het college bereid is in het archief van de 
voormalige gemeente Heythuysen na te gaan welke afspraken er zijn 
gemaakt ten aanzien van de gronden aan de Kapittelstraat in Baexem en de 
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Jansen van Sonlaan in Heythuysen.  Het betreft de bestemming van de 
opbrengst verkoop gronden. De wethouder zal dit nagaan.
De heer Graef merkt (SV) wil meer concrete cijfers van de hoogte van de 
besparingen als gevolg van preventieve maatregelen in de jeugdzorg. Er 
kan dan beter sturing gegeven worden. Wethouder Janssen merkt op dat 
hem de opmerking duidelijk is, en dat dit wordt meegenomen.
Mevrouw Teewen (RO) zegt dat in de jaarrekening geen duidelijke cijfers 
staan over de kosten van de bedrijfsvoering (personeelskosten). Deze staan 
wel in de Rarap, maar ze zijn ook verplicht op te nemen in de jaarrekening 
(artikel 14 BBV). Het vermelden van de overhead is niet voldoende. Dit zal 
in volgende periodes worden meegenomen. Mw. Teewen heeft inmiddels 
wel het overzicht gekregen. 

6.b 1e Rarap 2020
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om het raadsvoorstel 
in de raadsvergadering van 30 juni 2020 te bespreken.
Er wordt een presentatie gegeven over de Rarap. Mw. Hoogervorst maakt 
de vergelijking met het bekende kerstverhaal van Dickens over Scrooge. We 
hebben te maken met beslissingen uit het verleden die doorwerken naar het 
heden, en die gevolgen hebben voor de toekomst. Het is nu de tijd om 
keuzes te maken om zaken ten goede te keren. 
De financiële samenvatting laat een tekort zien van 1,8 miljoen, dat 
gehalveerd wordt door de verwerking  van de maatregelen uit de 
meicirculaire 2020.  
De Coronacrisis is de naast de financiële impact oorzaak van stagnering van 
enkele projecten, toch worden de meeste doelstellingen gehaald. 
Met het project dossiers op orde wordt verder ingezet op volledig digitaal 
werken. Het onderdeel goed en tijdig antwoord heeft de prioriteit.
De heer Graef wil weten hoe de 7% inhuur zich verhoudt met andere 
vergelijkbare gemeenten. De heer Verlinden antwoordt dat we onder het 
gemiddelde zitten op dat gebied, het is echter lastig om een exacte definitie 
te geven wat bedoeld wordt met inhuur. Hier wordt verschillend mee 
omgegaan.
Mw. Teeuwen (RO) vraagt naar de onttrekkingen reserves bedrijfsvoering, 
en wil hier graag een toelichting over. De onttrekkingen voor dit jaar zijn 
het gevolg van maatwerkregelingen met medewerkers, en de extra inzet 
ICT. Mw. Teewen benadrukt, dan deze reserve eigenlijk voortkomt uit de 
herindelingsgelden. 
Mw. Teewen wil graag met een werkgroepje aan de gang voor de 
vergelijking van de cijfers met andere gemeenten. De tool 
begrotingsanalyse die ook op de Provincie wordt gebruikt is daarvoor naar 
haar mening geschikt. Wethouder Verlinden stemt hiermee in.   
De heer Graef (SV) vraagt aandacht voor beslissingspunt 4 bij het 
raadsvoorstel, het krediet voor de N280 op basis van de afspraken 
hieromtrent met de Provincie. Hij vraagt of dit niet als apart punt behandeld 
moet worden. Wethouder Backus antwoordt dat dit een bekrachtiging is 
overeenkomstig de destijds gemaakte afspraken. 
De heer Meewis  (PAL) vraagt naar het faciliterings besluit 
asielzoekerscentra. Van ambtelijke zijde wordt geantwoord dat dit de 
bedragen zijn van 2018 en 2019. Er is nog geen doorkijk gegeven naar 
2020. 

6.c Kadernota 2021 - 2024
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om het raadsvoorstel 
in de raadsvergadering van 30 juni 2020 te bespreken.
De heer Graef (SV) roept de fracties op om zo spoedig mogelijk te reageren 
of er beleidsdoelen in staan waartegen fracties bezwaren hebben, of om 
zaken die gemist worden door te geven, en hiermee niet te wachten tot 
oktober als de begroting al klaar is. Verschillende fracties (D66 en VVD) 
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vragen zich af wat er gebeurt als de beoogde besparingen niet gehaald 
kunnen worden ondanks alle inspanningen. 
De wethouder houdt een vurig pleidooi over deelname van alle partijen, 
raad, college, ambtenaren om echte keuzes te maken, want er zullen 
keuzes gemaakt moeten worden om het tij te keren. Deze zullen vaak niet 
populair zijn. Hij roept op om actief mee te werken aan de scenario’s die 
binnekort worden voorgelegd, en om zelf als raad en commissie 
alternatieven aan te dragen. Het zijn moeilijke opgaven die alleen in 
gezamenlijkheid kunnen worden opgelost. 
Verhoging van belasting is een van de mogelijkheden. 
De heer Graef en Mw. Teewen merken op dat het ook grotendeels te wijten 
is aan de opgelegde taken vanuit het Rijk, zonder het daarbij beschikbaar 
stellen van de benodigde middelen. Men verwacht dat veel gemeenten met 
deze problemen kampen, gelet ook op de oproepen en moties van andere 
gemeenten om zich naar het Rijk te wenden voor oplossingen. De inwoners 
mogen niet opdraaien voor deze extra kosten.
De heer Meewis vraagt naar de verevening van de bedragen jeugdzorg door 
Weert en Nederweert. Dit jaar zal Leudal 250.000,00 krijgen uit deze pot. 
De overige 500.000,00 zal besteed  worden aan andere maatregelen om de 
kosten te reduceren. Tenslotte bedankt hij de ambtenaren voor de 
geleverde werkzaamheden.  

6.d Jaarrekening 2019 en concept begroting 2021 RD Maasland
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om in de 
raadsvergadering van 30 juni 2020 conform het raadsvoorstel te besluiten. 
Wat de commissie betreft zou dat zonder raadsberaadslagingen kunnen.
De heer Verlinden meldt dat het Dagelijks Bestuur van Maasland zich de 
komende week zal buigen over een rapport waarin de afvalspiegel is 
onderzocht. Dit moet leiden tot een andere wijze van inzamelen gericht op 
verlaging kosten door betere scheiding afval, en een programma om 
bewustwording bij de inwoners te creëren over de diverse toenemende  
kosten ten gevolge van slechte afvalscheiding. Zo is 40% van het afval dat 
met de grijze container wordt aangeboden eigenlijk groen afval. Dit 
verhoogt de kosten aanzienlijk. Ook het zgn. grof afval zal aanzienlijk 
duurder worden.  
De heer Graef (SV) vraagt of er ook gekeken wordt naar andere scenario’s, 
zoals het gratis aanbieden van afval bij de brengvoorzieningen. Ook levering 
aan Chemelot (DSM) is een optie die onderzocht wordt. 
De heer Schreurs (CDA) vraagt aandacht voor het zuigen van de kolken. De 
heer Verlinden antwoordt dat dit 1 keer per jaar wordt gedaan. Andere 
gemeenten doen dit 2 keer per jaar, maar hier staan kosten tegenover.  
Maasland besteedt deze werkzaamheden uit. 

6.e Uitvoering Convenant Gastvrij Leudal
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om in de 
raadsvergadering van 30 juni 2020 conform het raadsvoorstel te besluiten. 
Wat de commissie betreft zou dat zonder raadsberaadslagingen kunnen.
Het betreft uitvoering van de convenant, maar het is aan de raad om vooraf 
een besluit te nemen over de daadwerkelijke uitgaven op basis van het 
convenant. Alle bedrijven die toeristenbelasting afdragen en aan de 
voorwaarden van het convenant voldoen komen in principe in aanmerking.

6.f Voorstel tot bekrachtiging geheimhouding raadsinformatiebrief 
ENSIA verantwoording 2019 en bijlagen
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om in de 
raadsvergadering van 30 juni 2020 conform het raadsvoorstel te besluiten. 
Wat de commissie betreft zou dat zonder raadsberaadslagingen kunnen.
Er vindt geen beraadslaging plaats.

7 Vanuit de raad ingekomen stukken
7.a Email coöperatie Leudal Energie: notitie vergroting slagkracht 
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Leudal Energie invoering groene Leges
Zie agendapunt 2: vaststellen agenda

8 Aan de commissie gerichte stukken
Er zijn geen ingekomen stukken voor deze vergadering.

9 Stand van Zaken organisatieontwikkeling
Er zijn geen ontwikkelingen te melden

10 Langetermijnkalender
Er zijn geen opmerkingen t.a.v. de langetermijn kalender

11 Openstaande actiepunten
Er zijn geen openstaande actiepunten

12 Mededelingen en RondvraagEr zijn geen mededelingen. 
De heer Visser (VVD) complimenteert het college voor de snelle reacties op 
de problematiek rondom de coronamaatregelen en de horeca.
De heer van Beek (D66) pleit voor een korter zomerreces van de raad en de 
commissies. Dit zal in het presidium ter sprake moeten worden gebracht.
De heer van Beek betreurt het dat er geen uitzending van de 
commissievergaderingen heeft plaatsgevonden.
De heer Graef (SV) merkt op dat er in het reces nog enkele vergaderingen 
zijn rondom de scenario’s voor de begroting en andere projecten waarbij de 
raad zijn inbreng kan leveren.
Daarnaast merkt hij op dat de vergaderkalender al lang is vastgesteld en 
dat het voor dit jaar te laat is om er nog vergaderingen aan toe te voegen. 
Mevrouw Teeuwen (RO) vraagt aandacht voor de grip op de verbonden 
partijen. Diverse begrotingen, ze noemt met name de BsGW en De VRLN, 
worden steeds hoger vastgesteld, zonder dat echt transparant is waaraan 
dit ligt. Ze pleit bij de afgevaardigde bestuurders om hier meer aandacht 
voor te vragen. 
Wethouder Verlinden spreekt nog zijn waardering uit voor de ambtenaren 
die ook in deze moeilijke omstandigheden weer goed leesbare en duidelijke 
stukken hebben verzorgd in het kader van de planning en control cyclus. 
(rekening, rarap en kadernota).

13 Sluiting
Niets meer aan de orde zijnde besluit de voorzitter de vergadering om 
21:10 uur onder dankzegging voor de geleverde inbreng.


